
 

 
Departament d'Òptica i Optometria 
UNIVERSITAT POLITÈCNICA DE CATALUNYA 

 
                        Aprovada el 28/11/2014 
 
 
Acta de reunió de la Junta del Departament d’Òptica i Optometria 
 
 
Dia: divendres 17 d’octubre, 2014 
Hora: 10:00 h 
Lloc: Sala de Reunions 1  
 
 
Membres:   
 
Assistents:  
 

Pladellorens  Mallofré, Josep - que presideix 
Pacheco Cutillas, Mireia - secretària 
Caum  Aregay, Jesús  
Giner Tort, Anna  
Lupón Bas, Núria 
Ondategui Parra, Joan Carles 
Peris March, Elvira 
Pérez Cabré, Elisabet 
Pujol Ramo, Jaume 
Serés Revés, Carme 
 

Absents: 
Castellà Maymó, Jaume 
 
 
 

 

 

Ordre del dia 

 
1. Aprovació acta anterior. 
2. Informe del director 
3. Canvis encàrrec docent curs 14-15 
4. Assumptes sobrevinguts 
5. Torn obert de paraules. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

 
Departament d'Òptica i Optometria 
UNIVERSITAT POLITÈCNICA DE CATALUNYA 

  

Desenvolupament de la sessió 
 
 

1. Aprovació acta anterior 

S’aprova l’acta de la Junta del 21-7-14.  

 

2. Informe del director 

El director informa de les següents qüestions: 

2.1. Convocatòria del Consell de Departament. El proper 5 de novembre està convocat el 

Consell de Departament per a l’aprovació dels nous reglaments. 

2.2. Enquestes. Aquest quadrimestre no hi haurà les enquestes habituals dels estudiants 

ja que la Universitat s’està replantejant el model actual. S’espera que a finals d’any ja 

es disposi del nou model. 

2.3. Consell de Govern. En la passada reunió es van debatre, entre d’altres, els següents 

temes: 

2.3.1. Es va aprovar l’adhesió de la UPC al Pacte Nacional pel Dret a Decidir 

2.3.2. Reforma de la estructura departamental que es pretén tenir enllestida a final 

d’any, per a la seva aprovació en el següent Consell de Govern. 

2.3.3. El govern de l’estat està considerant que els Graus passin a 180 ECTS altre 

cop. 

2.3.4. La taxa de reposició de del PDI per jubilacions fins ara era del 10% i ara 

passaria a ser del 50%, encara que no queda clar si aquesta taxa afecta a la 

reposició del PDI només o per PDI +PAS 

 

La N. Lupón suggereix que el DOO s’hauria de posicionar en relació a la 

reestructuració departamental, de manera que la docència que anem a fer per compte 

d’altres departaments no sigui una incògnita cada any i demana un debat per discutir 

possibles idees. En Pujol demana que se’n parli amb el vicerector responsable de la 

reestructuració departamental que s’està dissenyant i s’apliqui una política més 

proactiva en vers aquest assumpte. En Caum proposa que un cop es disposi 

d’aquesta informació es faci una Junta per a discutir idees.  

 

3. Canvis encàrrec docent curs 14-15 



A la passada CAA de la FOOT del 15-10-14 es va sol·licitar una ampliació d’encàrrec al DOO 

de 36.46 punts (18.05 OCC+8.41 Contacto Bàsica a la secció d’Optometria i 10 secció 

Òptica).  

La cap de la secció Òptica exposa que a la Junta del 21-7-2014 ja es va indicar que, en aquell 

moment, l’escreix de punts a la secció d’Òptica només donava per reconèixer els mèrits de 

recerca per doctorat. Actualment, després de l’ampliació d’encàrrec que ens fa la FOOT, 

l’escreix ha quedat reduït lleugerament i caldrà ajustar les reduccions per mèrits de doctorat. 

 

La cap de la secció d’Optometria indica que, només s’ha acceptat assumir 8 punts dels 25 

que la FOOT demanava en aquesta ampliació de l’encàrrec, ja que el grup de professors 

implicats en aquesta docència no tenen més capacitat lectiva. Igual que a la secció d’Òptica 

també ha calgut fer uns ajustos de les reduccions per mèrits de doctorat, acordades en la 

Junta 19-6-14, per assumir-ho. 

 

La Elisabet Pérez demana que els descomptes per doctorat siguin en unes certes condicions 

(limitacions en el temps, acumulació de descomptes, etc..). L’objectiu és incentivar la recerca i 

demana que tot i que hi hagi la norma els casos es puguin revisar. 

 

En J. Pujol intervé per demanar quines gestions s’han fet per resoldre els desequilibris entre 

seccions i la  càrrega lectiva  del professorat i intentar que els encàrrecs siguin més 

compensats. El director indica que a partir del curs vinent s’espera que l’encàrrec de la FOOT  

sigui més estable, i per aquest motiu no s’ha fet cap altra gestió.  

 

Per altra banda el professor Pujol indica que els descomptes pel projecte DAVALOR no 

figuren en l’encàrrec, tot i que havien sigut aprovats en Junta del 19-6-2014 i manifesta el seu 

desacord en que aquests descomptes no s’apliquin perquè és una recomanació expressa del 

Consell de direcció. Així mateix, manifesta el seu sentiment d’absolut desencís per la falta de 

suport al projecte DAVALOR que sent per part del departament. 

 

El director respon que l’acord de la Junta del 19-6-2014 indicava que els descomptes 

s’aplicarien dins les possibilitats del departament. Respecte el projecte DAVALOR el director 

indica que té molt respecte per aquest projecte però també hi ha d’altres projectes dins el 

departament que podrien demanar descomptes a compte de projectes amb empreses. A més, 

el director explica que el Consell de direcció de la UPC li va indicar que la docència és 

prioritària en front de qualsevol altre concepte i que els descomptes de DAVALOR no es 

poden aplicar perquè la docència que tenim encomanada no deixa prou escreix. 

 



La N. Lupón recorda que els descomptes pel projecte DAVALOR no han desaparegut ara, 

sinó que ja no hi eren als documents de la Junta del juliol i es va enviar un correu on es 

comunicava que només hi havia punts pel reconeixement de les activitats de doctorat. 

 

En J.C. Ondategui intervé per indicar que, efectivament, en la Junta del 19-6-14 s’acorda que 

la prioritat seria per al reconeixement de les activitats de recerca per doctorat i després per 

DAVALOR. Així mateix, recorda que en la Junta del 8-7-14 es va acordar escriure al 

vicerector per demanar que es reduís la càrrega lectiva fora del departament i que aquesta 

carta no s’ha distribuït als membres de la Junta. Finalment, indica que les accions que es van 

acordar a la Junta del 21-7-14 respecte a compensar parcialment els desequilibris entre 

professors i/o seccions no s’han iniciat. 

 

La secretària respon indicant que la carta al Vre. de Personal demanant la reducció de la 

docència que ens encarrega als departaments d’Enginyeria dels Materials i de Física i 

Enginyeria Nuclear es va redactar exactament en els termes que van quedar reflexats en 

l’acta del 8-7-14. 

 

El director de departament respon per al·lusions i reitera que el vicerector va dir que la 

docència era prioritària davant les reduccions de CLP pel projecte DAVALOR. Respecte a 

l’escreix que hi ha en àrees específiques del nostre departament el propi vicerector admet que 

no són fàcilment transferibles d’una secció a una altra. 

 

La Núria Lupon recorda que a la Junta del 21-7-14 ja es va indicar que la FOOT té previst fer 

un encàrrec més estable i definitiu de cara al curs vinent. Per aquest motiu es va acordar fer 

un traspassament simbòlic (15 punts) i va semblar prudent esperar al curs vinent per a fer 

traspassaments més definitius.  

 

En Jesús Caum demana que cal ser proactius i reprendre la idea de la borsa de punts i 

gestionar possibles descomptes de la CLP a partir d’aquesta borsa de punts de docència. Així 

mateix, manifesta que l’acord de l’acta del 19-6-14 indica que la prioritat, en primer lloc, era el 

reconeixement de les activitats de recerca per doctorat i en segon per DAVALOR. Finalment 

indica que en, cas que s’apliqués, en JC Ondategui acumularia dos descomptes (doctorat i 

DAVALOR) i en la Junta del 19-6-14 s’havia indicat que els descomptes no fossin 

acumulables. 

 

El director indica que voluntariament ell mateix farà 20 punts de docència del J. Arasa per 

ajudar en aquesta reducció de la seva CLP. 



 

Les caps de secció demanen l’aprovació de l’encàrrec docent per al curs 14-15.  

 

En Jaume Pujol demana si és funció de la Junta aprovar l’encàrrec docent. Consultats els 

reglaments, l’article 13 indica que són funcions de la Junta “elaborar el programa de docència 

anual, i formalitzar l’encàrrec acadèmic personalitzat del PDI adscrit al departament”, mentre 

que és funció del Consell “aprovar el programa anual de docència”. Finalment, s’acorda 

donar el vist-i-plau a l’encàrrec docent després de sotmetre-ho a votació, per 7 vots a favor, 2 

en contra i 1 abstenció. 

 

En J. Caum demana que es recuperin els 15 punts de l’escreix que hi ha a la secció 

d’Optometria per a la secció d’Òptica. 

 

5. Assumptes sobrevinguts 

No n’hi ha. 

 

6. Torn obert de paraules  

En Jaume Pujol demana quina va ser la gestió que es va fer de la docència que va quedar al 

descobert en un grup d’OCC per la baixa previsible de la Rosa Borràs. La secretària li respon 

que aquest grup havia sigut assignat al professor J.C. Ondategui, en una reunió per a la 

redistribució de la docència del grup d’Optometria-Contactologia, del dia 4 de setembre, quan 

la professora Rosa Borràs va notificar la seva baixa i que la docència va ser coberta per 

professorat que voluntàriament va atendre aquest grup d’OCC. 

 

En J. Caum opina que s’hauria d’haver previst aquesta situació al juliol i ofereix l’escreix de 

punts de docència que hi ha a les assignatures de Lents i Tecnologia Òptica per eixugar punts 

de la baixa de la Rosa a OCC. 

 

En JC. Ondategui manifesta el seu desacord amb la manera en que s’ha gestionat, per part 

de la direcció del DOO, el descobert d’un grup de docència d’OCC. 

 

En Jaume Pujol demana que es fixi un dia al mes per a fer una reunió de Junta. 

 

 

 

I sense més assumptes que tractar es dóna per acabada la reunió a les 12:40h 

 

Terrassa, 17 d’octubre de 2014 



 

 Vist i plau, 
 

La Secretària, El Director 

 
 
 
Mireia Pacheco 

 

 
 
 
 
Josep Pladellorens 

 


